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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A tervezett elavulásról" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Biztos  Miniszter  úr  is  észrevette  már,  hogy  ha  elektronikai  eszközt  vásárol,  azok  elég  hamar
tönkremennek.  Általában  a  gyártó  által  megadott  garancia  után,  ezért  már  nem  vállalnak
felelősséget  a  rossz  készülékért.  Ez  nem  véletlen.  A multinacionális  nagyvállalatok  tervezett
elavulási idővel gyártják a termékeiket. Ebből adódóan pár év múlva új eszközt kell vásárolnunk,
mert garancia nélkül a javíttatása igen költséges, így már jobban megéri újat venni, mint újra és újra
szerelőhöz vinni. Az így keletkezett elektronikai hulladék és a túlfogyasztás súlyosan károsítja a
környezetünket,  ráadásul  a  szennyező  multinacionális  cégek  gazdasági  érdekeinek  kedvez  a
jelenlegi helyzet.  Többféleképp is  tehetne az állam a probléma ellen.  Ilyen például  a szervízdíj
áfájának a csökkentése és a jótállási idő meghosszabbítása is. Ezenkívül az állam az itthon működő
nagyvállalatoknál bevezethetné, hogy tervezett elavulási idő nélkül gyártsák a termékeiket és ebben
az esetben kapnának csak támogatást. A technikai fejlődés, ami az elmúlt időszakban végbement
lehetővé tenné, hogy ne pár évig működjenek az eszközeink és hosszabb ideig tudjuk használni
őket.

 

Ezzel kapcsolatban tisztelettel kérdezem:

 

1. A Kormány milyen eszközökkel kíván fellépni a tervezett elavulás ellen?



 
 

2. Tervezik a szervízdíj áfájának csökkentését, hogy többen a javíttatás mellett döntsenek és ne új
készüléket vásároljanak?

 

3. Az itthoni nagyvállalatok állami támogatását tervezik az általuk gyártott termékek élettartamához
kötni?

 

Válaszát várva.

Tisztelettel,

Ungár Péter

Budapest, 2021.11.19.
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